
اقلید: 34/19

لار: 44/26

شیراز: 40/22

نی ریز: 40/24

سپیدان: 34/20

طلوع آفتاب: 5:12

اذان ظهر: 12:06

غروب آفتاب: 19:00

اذان مغرب: 19:19

اذان صبح فردا: 3:42

ثابِروا علی اقْتِناءِ المَكارِمِ؛

در راه كسب مكارم اخلاق پشتكار و 
پایدارى ورزید.

امام علی )ع(

حدیث روز

چهار شنبه  28 تیر 1402  شماره: 1878

 دبیر سرویس: میثم محجوبی  دبیر سرویس: میثم محجوبی  

ساره جوانمردی، پرچم دار ایران در بازی های پاراآسیایی هانگژو

آغاز لیگ دسته اول فوتبال
از 5 شهریور   

فصل ۰۳-۱۴۰۲ رقابت های لیگ دسته اول فوتبال از اوایل شهریور آغاز خواهد 
شد. به گزارش تسنیم، تمرینات تیم های حاضر در فصل جدید مسابقات لیگ 
دســته اول فوتبال طی هفته های اخیر آغاز شده اســت و آنها برای حضوری 
موفق در این رقابت ها آماده می شــوند. مدیران ســازمان لیگ در گفت وگو با 
مســئولان باشگاه های لیگ یکی، روز 5 شــهریور را به عنوان تاریخ آغاز لیگ 
دســته اول اعلام کرده اند. همچنین قرار اســت قرعه کشی لیگ دسته اول در 
یکی از روزهای ۱۰ تا ۱5 مرداد برگزار شــود که هنوز زمان دقیق آن مشخص 
نشــده است. امســال تیم های مس ســونگون ورزقان، نفت و گاز گچساران و 
داماش گیلان راهی لیگ دســته اول شــده اند و تیم های مس کرمان و نفت 
مسجدسلیمان  با سقوط از لیگ برتر در فصل آتی لیگ یک به میدان می روند.

سرپرست شیرازی پرسپولیس 
تبرئه شد

کمیته انضباطی فدراســیون فوتبال رأی خود را در خصوص یک پرونده اعلام 
کرد. به گزارش فارس، با اعلام کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در خصوص 
تخلف انتســابی به افشین پیروانی مبنی بر اســتنکاف از اجرای دستور موقت 
صادره از ســوی کمیته اخلاق از طریق حضور در بازی تدارکاتی مابین دو تیم 
پرســپولیس تهران و شمس آذر قزوین به عنوان سرپرست تیم پرسپولیس در 
تاریــخ ۲۰ تیر، با توجه به مجموع اوراق و محتویات پرونده و نظر به دفاعیات 
باشگاه پرسپولیس در خصوص موضوع و استعلام به عمل آمده از سازمان لیگ 
فوتبال در مورد تاریخ ابلاغ دســتور موقت صادره به باشــگاه پرسپولیس که 
بیانگر موجه بودن این دفاعیات است. در نتیجه به لحاظ اجرایی بودن دستور 
موقت مورد نظر از تاریخ ۲۱ تیر عدم احراز تخلف مستند به ماده 95 مقررات 

انضباطی، حکم بر برائت مشارالیه صادر می شود؛ رأی صادره قطعی است.

در مراســمی با حضور سرپرست اداره کل ورزش و جوانان فارس از 
قهرمانان هیئت بیماران خاص و پیوند اعضای استان فارس تجلیل 

شد.
بــه گزارش روابط عمومی و پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان 
فارس، در مراســمی با حضور سرپرست اداره کل ورزش و جوانان 
فارس از قهرمانان هیئت بیماران خاص و پیوند اعضای استان فارس 

تجلیل شد.
دکتــر شــکوهی، سرپرســت اداره کل ورزش و جوانــان فارس 
در مراســــم تجلیــل از قهرمانان بیمــــاران خاص و پیوند اعضا 
اظهار داشــت: از آنجا که شــرایط برگزاری رویدادهای ورزشی و 
مسابقات این قشر از هموطنان تــا حــدودی متفــاوت از ســایر 
مــردم اســت، مبتلایان بــه ایــن بیماری ها به دلیل اینکه انــگ 
بیماری به آنان نچســــبد رغبت کمی بــرای حضور در رخدادها 
دارند، لذا توســــعه ورزش در این بخش شــتاب چندان مناسبی 

ندارد.
وی افزود: اگرچه شــمار بیماران خــاص و پیوند اعضا کم نیست، 
امــا در عمل خیلی کمتر از آمار کلی به ورزش همگانی و حرفه ای 

می پردازند که این چالشی را به وجود آورده است.
شــــکوهی اضافه کرد: ورزش راهــکار مناســبی بــرای کنترل 
بیماری و جلوگیری از تشــــدید آن محســــوب می شــــود و 
ایــــن موضــوع باید بیش از گذشــــته در بیــن بیماران خاص 
و پیوند اعضا فرهنگ ســــازی شــود، بــرای مثال دیابت از جمله 
رشــته هــای زیرمجموعه این هیئت با ورزش مداوم قابل کنترل 

خواهد بود.
شــکوهی نســبت به دیگر مشــکلات ایــن گروه از ورزشــکاران 

اشــــاره کــرد و گفــت: خانــواده هــــای ایــن بیمــاران بــه 
دلیــــل شناســایی نشــدن بیمــــاری فرزندانشــان و اینکــه 
ورزش عاملــی بــرای افزایــــش مشکلات آنها نشود، تمایلی به 
تشویق فرزندان به ورزش کردن ندارند در صورتی که ورزش کردن 
نه تنها در بیمــــاری های آنان اثر منفــی ندارد، بلکه در افزایش 

روحیه و همچنین درمان آنان مؤثر است.
وی بــــه مشــکل دیگــــری در جــذب جامعــــه هــدف در 
رشــته های فعال این هیئت ورزشی اشــاره و اظهار کرد: افراد به 
دلیل ترس از پس زدن عضو پیوندی و ایجاد شــرایط خطرنــاک 
بــرای بیمــاران خاص به ســمت این رشــته حرکت نمی کنند و 

این در حالی اســت که انجام فعالیــت هــای ورزشــی کیفیــت 
زندگــی را در بیــن علاقه مندان افزایش داده و تأثیرگذار می باشد.

شــــکوهی به بیمــــاران خــــاص و افرادی کــــه پیوند اعضا 
داشــته انــــد، ایــن نویــــد را داد کــــه انجام فعالیــت های 
ورزشــی امیــد بــه زندگــی و همچنیــن بهبــودی قابــل قبولی 
را در افراد مشتاق و پیگیر به وجود آورده است که انجام آزمایشات 

مستمر آن را به اثبات می رساند.
وی تصریح کرد: هدف ما این است که این ورزشکاران هم در سطح 
ملی و فراملی ظاهر شوند و هم بیماران خاص با پرداختن به ورزش 

ســامت و بهبود بیماری خود را تضمین کنند.

محمدرضا جوکار 
ورزشی نویس

باید نگران تربیت نسل آینده بود  
شــاید بزرگتریــن انتظاری که بایــد از فوتبال پایــه و به خصوص 
بازیکنان فوتبال نونهال، نوجوان و حتی جوانان داشــت این است 
که شــاهد  تربیت نســلی بااخلاق و با فرهنگ همراه با سطح فنی 

بالا باشیم.
بی شــک ایــن وظیفه مهم بــر عهده مربیــان پایه و حتــی مدیران 
باشــگاه ها می باشــد، چراکــه نتایج و حتــی قهرمانی هــای فوتبال 
زودگــذر و  فقط جزو افتخارات شــخصی همان باشــگاه محســوب 
می شود، ولی تربیت یک نسل بااخلاق با سطح فنی بالا می تواند به 
آینده فوتبال کشور کمک زیادی کند و تا سال ها فوتبال یک کشور 

مدیون چنین مدیران و مربیانی خواهد بود.
اما متأســفانه در این روزها کمترشاهد اتفاقات مثبتی در فوتبال 
به خصــوص پایه هســتیم کــه نتیجه گرایــی به هــر قیمتی جزو 
اولویت هــای اصلــی بعضــی تیم هــا و مربیان قرار گرفته اســت، 
بازیکنان نوجوان و جوان فوتبال وقتی چنین واکنش های منفی را 
از ســوی مربیان و حتی مدیران باشگاه خود در برخی از مسابقات  
می بیننــد، آنها هــم طبق الگو رفتاری خود عمل می کنند و شــاهد 
نسلی پرخاشجو و نتیجه گرا به هر قیمتی خواهند بود، در حالی که 
لازمه رشد فنی برای هر بازیکنی تقویت روحی به لحاظ  افتادگی و 

اخلاق  و دوری از حاشیه هاست.
وقتی چنیــن اعتراضات و بعضاً درگیری های فیزیکی زشــتی بین 
کادر فنی فوتبال پایه حتی در ســطح مسابقات کشوری و مسابقات 
داخلی استان و شیراز هستیم باید نگران تربیت نسل آینده بود.
نســلی که حمله به داور و توهین به تیم های رقیب را امری عادی 
در فوتبــال تصور می کنند و طبیعتاً فوتبال ایران در آینده با خطر 
جــدی فقــر فرهنگی بازیکنان فوتبــال مواجه خواهد شــد که در 
مســابقات بزرگ  بین المللی خود را آشــکار می کند و  تفاوت سطح 

کیفی فنی و اخلاقی را بین بازیکنان نمایان خواهد کرد.

سرپرســت ســابق مدیرعاملی اســتقلال در مصاحبه ای نســبت به اظهارات رئیس سازمان 
خصوصی سازی واکنش نشان داد.

به گزارش فوتبال ۳6۰، باشــگاه اســتقلال این روزها در کنار حواشــی مرتبط با عدم فعالیت 
این تیم در بازار نقل وانتقالات تابســتانه و ناکامی مدیران باشگاه در جلب رضایت جواد نکونام، 
حواشی پرشــماری دیگری را هم پیرامون خود دارد؛ از افشای قرارداد بازیکنان فصل گذشته 
استقلال تا گم شدن قرارداد چهره هایی مانند جواد نکونام و مهرداد محمدی. این مسائل باعث 
شده تا در روزهای گذشته جنجال ها به اوج خود برسد و در این میان چهره هایی مانند حجت 
کریمی، سرپرست سابق مدیرعاملی استقلال و حسین قربان زاده، رئیس سازمان خصوصی سازی 
ســعی داشــتند تا یکدیگر را در این زمینه مقصر جلوه بدهند. حســین قربان زاده در آخرین 
گفت وگوی تلویزیونی خود، صحبت های جنجالی را درباره مشکلات مالی استقلال به زبان آورد. 
او مدعی شد که آبی ها فصل گذشته از یکی از اسپانسرهای روی پیراهن خود هیچ درآمدی را 

نداشته اند و نتوانسته اند حتی یک ریال در این زمینه درآمدزایی کنند. ادعای عجیب قربان زاده 
درباره ساختار مدیریتی استقلال بود که او مدعی شد هیچ اطلاعی از استعفای علی فتح الله زاده 

و سپس حجت کریمی نداشته.
قربان زاده در میان صحبت های خود نسبت به گم شدن قراردادها در باشگاه استقلال، این ادعا 
را مطرح کرد که حجت کریمی همراه خود قراردادها و اسناد خود را از باشگاه خارج کرده و به 
خانه برده است! رئیس سازمان خصوصی سازی در ادامه موضع گیری های جنجالی خود نسبت 
به انتشــار فایل صوتی اظهاراتش هم گلایه کرد و در ایــن زمینه هم مقصر را حجت کریمی 
دانســت و گفت که بی اخلاقی کریمی باعث شده تا این فایل صوتی در گروه بازیکنان و سپس 

فضای مجازی منتشر شود!
*روشنگری و اعاده حیثیت می كنم!

حجت کریمی که بعد از پایان دوره مدیریتش در اســتقلال بارها مدعی افشــاگری شــده، در 

تازه ترین مصاحبه خود با خبرگزاری ایسنا گفته است: »متأسفانه به دوربین و چشم های مردم 
نگاه می کنند و دروغ می گویند. این شکایت  کردن ها برای او مد شده است. ان شاءالله به زودی 
روشنگری خواهم کرد که چرا رفتم. این عزیزان هر موردی دارند، بروند و شکایت کنند. من هم 
اعاده حیثیت می کنم«. کریمی در واکنش به گم شــدن قرارداد جواد نکونام توضیح داد: »این 
قرارداد در باشــگاه است؛ آنجا دوربین دارد و اگر هم نیست، می توانند چک کنند و ببینند چه 
کسی قراردادها را برده است. مشخص شد قربان زاده از ابتدا با من مخالف بود و دلایلش را هم 
عنوان خواهم کرد؛ همه شــاهد بودند که من در باشگاه پاک سازی کردم؛ او آمده از پاک سازی 

صورت گرفته از سوی من به نفع خودش استفاده می کند«.
سرپرست سابق مدیرعاملی استقلال خود را در زمینه عدم دریافت بودجه از اسپانسر هم مقصر 
ندانســت و درباره عدم درآمدزایی انجام شده گفت: »این مسئله به من ربطی نداشت؛ قرارداد 

اسپانسرینگ برای مدیریت های قبلی بود. متأسفانه سالم کار کردن تاوان دارد«.

 میثم محجوبی - گروه ورزش 
تلویزیون این روزها و شــب ها به پخش ســطح پایین ترین رقابت های فوتبال در ســطح جهان 
مبادرت کرده است، اما حاضر نیست یک مسابقه از فوتبال پایه یا لیگ های دسته ۲ یا ۳ کشور 

را به صورت زنده حتی از شبکه های کم مخاطب تر خود، روی آنتن ببرد!
این در حالی اســت که این رقابت ها مخاطبانی به مراتب بیشتر از دیدارهای دوستانه این روزها 
یا مســابقات لیگ کشور آرژانتین دارند. به نظر شــما چند نفر در هفته اخیر به تماشای رقابت 
ریسینگ کلاب و روزاریو سنترال نشســتند؟ دیداری که یکشنبه شب به صورت زنده از شبکه 
ورزش پخش شــد! این مسابقه چه جذابیتی برای کدام فوتبال دوستی دارد؟ و عایدی آن برای 

فوتبال یا حتی صداوسیمای کشورمان چیست؟
اما بدون شــک پخش رقابت های فوتبال پایه یا مسابقات کشوری بزرگسالان در رده هایی به جز 
لیــگ برتر، می تواند هم مخاطبان زیادی را پای تلویزیون بنشــاند و هم فواید زیادی برای همه 

خواهد داشت.
در این ارتباط با رئیس ســازمان لیگ ســه فوتبال کشور گفت وگویی داشتیم و او از اقدام جهت 

برقراری ارتباط با صداوسیما جهت پوشش رقابت های این لیگ خبر داد.

حســین ایوبی به شــیرازنوین گفت: ما از حضور رسانه ها در مســابقات استقبال می کنیم و 
می دانیم هر آنچه توســط خبرنگاران و عکاســان منتشر می شود، به پیشبرد اهدافمان کمک 
می کند. به خصوص برای مســابقاتی مثل لیگ ســه که نظارت کمتری روی آن وجود دارد، 

حضور خبرنگاران و عکاسان خبری بسیار ارزشمند است.
وی همچنین از رایزنی جهت پوشــش زنده رقابت های فوتبال در صداوسیما خبر داد و گفت: 
یکی از موضوعات مهمی که در دســتور کارمان قرار داد، این اســت که مســابقات لیگ سه 
از شــبکه افق پخش شــود؛ ما این دســتور العمل را داریم پیش می بریم و در طرحمان، بحث 

درآمدزایی هم گنجانده شده است.
رئیس ســازمان لیگ دســته ســوم فوتبال کشــور افزود: ما در طرحی که به صداوسیما ارائه 
کرده ایم، گفته ایم که این ارگان هرچه تبلیغات دارد بیاورد و تیم ها هم اگر اسپانســری سراغ 
دارنــد، بیاورند تــا کمک کند. از درآمدهــای حاصل از پخش تلویزیونــی، 6۰ درصد به تیم 
میزبــان تعلق بگیرد، ۳5 درصد به صداوســیما و 5 درصد باقی مانــده هم صرف اموری مانند 
هزینه های داوران، آمبولانس و هزینه های جاری شــود. برای ســازمان لیگ هم هیچ سهمی 

در نظر نگرفته ایم.
ایوبی گفت: خیلی دوســت داریم که مسابقات توســط مردم و علاقه مندان دیده شود؛ اگر این 
مســابقات دیده شــود، خیلی از فســادها هم جمع می شــود. ضمن اینکه خیلی از شرکت ها و 
کارخانجات در اســتان های مختلف، می آیند که اسپانســر رقابت ها شوند. در ادامه ممکن است 
شــهرداری، اســتانداری و فرمانداری ها هم برای کمک به فوتبال وارد گود شــوند، چون دیده 

می شوند.

او در پاســخ به این ســؤال که این طرح در چه مرحله ای قرار دارد و چقدر امیدوارید به نتیجه 
برســد، گفت: چند جلسه خیلی خوب داشته ایم و پیشنهاد ما برای صداوسیما هم وسوسه انگیز 
بوده اســت. شبکه ای مثل افق برای صداوســیما فقط هزینه دارد، اما به خاطر انجام یک سری 
وظایف، باید به فعالیت خود ادامه دهد؛ بنابراین طرحی که ما داریم به درآمدزایی چنین شبکه ای 

هم کمک شایانی خواهد کرد.
متولی برگزاری مســابقات لیگ سه، نکته جالبی را هم در خصوص نحوه تزریق پول ها به تیم ها 
عنــوان می کند: در صورتی که طرح ما به مرحله نهایی برســد، درآمــد تیم ها با نظارت کامل 
ســازمان لیگ و به صورت هدفمند به آنها تزریق خواهد شــد؛ به این شــکل که درآمد حاصل 
از پخش تلویزیونی، باید ابتدا صرف زیرســاخت ها و رفع نواقص اســتادیوم ها شود. در ادامه نیز 
باید تسویه حســاب های مالی با بازیکنان و طلبکاران انجام شود. ضمن اینکه تا 5 سال از تیم ها 
آکادمی حرفه ای می خواهیم و اگر خدا بخواهد و عمری باقی باشد، حتماً این کارها انجام خواهد 
شد.  نخستین هدف ما هم درست شدن زمین هاست چون یکی از بزرگترین معضلات لیگ سه، 

وضعیت بد چمن های ماست.
صحبت های مسئول مسابقات لیگ دسته سوم فوتبال کشور، بسیار امیدوارکننده است و جا دارد 
که صداوســیما نیز گام مثبتی جهت تحقق این طرح بردارد. پخش زنده مســابقات بی تردید به 

افزایش کیفیت، افزایش نظارت، افزایش درآمد و در نهایت رونق فوتبال کشور خواهد انجامید. 
ضمن اینکه همه چیز را هم نباید مختص فوتبال دانســت و پخش زنده رقابت های رشــته هایی 
که تا کنون کمتر دیده شده اند، می تواند مخاطبان زیادی را دوباره پای تلویزیون بنشاند و ریزش 

شدید سال های قبل نیز برای رسانه ملی جبران شود.

انجمن پیشکســوتان ورزش استان فارس، میزبان رئیس جدید اداره ورزش وجوانان شهرستان 
شیراز بود. 

 به گزارش خبرنگار شــیرازنوین، این نشســت صمیمانه  با حضور ســید کمال پاک فطرت، 
سرپرســت جدید اداره ورزش وجوانان شهرســتان شــیراز، حسین امیری، ســردبیر روزنامه 

شیرازنوین، قاســم محمدی، مســئول انجمن ورزشی نویسان استان 
فارس و با حضور جمعی از پیشکسوتان و فعالان عرصه ورزش و رسانه 

در دفتر انجمن پیشکسوتان ورزش استان فارس برگزار شد. 
 در این مراســم مسئول انجمن پیشکســوتان ورزش استان خواستار 
هم افزایی به منظور اعتلای ورزش فارس شــد. سپهری با گرامیداشت 
یاد و خاطره پیشکســوتانی که به دیار باقی شــتافتند، ابراز امیدواری 
کرد که حضور پاک فطرت در رأس ورزش شیراز بتواند سرآغازی برای 

اعتلای ورزش در سومین حرم اهل بیت)ع( باشد.  
 وی حضور پاک فطرت را در رأس اداره ورزش وجوانان شهرستان شیراز به فال نیک گرفت و 
افزود: حضور پاک فطرت در ورزش تازگی ندارد و در زمان مدیریت مهندس حسام با اداره کل 
ورزش و جوانان همکاری صمیمانه ای داشــته است. او در بخش پایانی سخنانش از زنده یادان 
حاج کریم دهزاد، حاج حسام طاعت، عباسعلی توانا و حاج غلامعلی سخنوری به نیکی یاد کرد 

و خدمات آنها را ارج نهاد. 
 یکی دیگر از سخنرانان این مراسم سرپرست جدید اداره ورزش وجوانان شهرستان شیراز بود؛ 
ســید کمال پاک فطرت از پیشکسوتان ورزش به عنوان پشــتوانه ای غنی و سرمایه هایی قابل 
اتکا یاد کرد و افزود: اعتلای ورزش در گروی هم افزایی و تعامل اســت و اداره ورزش وجوانان 

شهرستان شیراز از مشورت پیشکسوتان عرصه ورزش و رسانه بهره برده و پاسخ گوی مطالبات 
آنها خواهد بود. 

 او حضور در جمع ورزشی نویسان را تجربه ای گرانقدر ارزیابی کرد و بیان داشت: امیدواریم در 
پرتو خرد جمعی شاهد جبران کاستی ها و تعالی ورزش شیراز باشیم. 

 براساس این گزارش گفتنی است، سید کمال پاک فطرت در عرصه ورزشی نویسی در مطبوعات 
فارس حضور پررنگی داشــته و عضویت در شورای اسلامی شــهر شیراز، مدیرکل روستایی و 

عشایری استانداری فارس و ریاست هیئت ژیمناستیک را در کارنامه دارد. 
گفتنی است این نشست صمیمانه با حضور امین عطایی، پیشکسوت مطبوعات فارس، مهدی 
راکعی، گزارشــگر صداوســیمای استان و جمعی دیگر از پیشکســوتان عرصه ورزش و رسانه 

برگزار شد.

تجلیل از افتخارآفرینان هیئت بیماران خاص و پیوند اعضای استان فارس

فقط به دوربین نگاه می کنند و دروغ می گویند!فقط به دوربین نگاه می کنند و دروغ می گویند!

جنگ مدیریتی درجنگ مدیریتی در استقلالاستقلال
بالا گرفتبالا گرفت

سرپرست جدید اداره ورزش و جوانان شیراز:سرپرست جدید اداره ورزش و جوانان شیراز:

اعتلای ورزش در گروی هم افزایی و تعامل استاعتلای ورزش در گروی هم افزایی و تعامل است

مسئول برگزاری رقابت های لیگ سه فوتبال کشور:

پخشزندهمسابقاتبهبهبودزیرساختهامنجرمیشودپخشزندهمسابقاتبهبهبودزیرساختهامنجرمیشود
ایوبی: طرح جامع پخش رقابت های لیگ سه از شبکه افق به صداوسیما ارائه شده است


